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Emne: [EKSTERN] Protest mod evt. lukning af Miljøpunkt Indre By/Christianshavn 

 

Til IBLUs bestyrelse 

 

Kære venner, 

 

Vi har via referat fra IBLUs seneste møde erfaret, at der er et forslag på bordet, som reelt 

vil nedlægge Miljøpunkt Indre By/Christianshavn og deres opgaver overgå til sekretariatet 

for IBLU. 

 

I referatet læser vi ingen begrundelser for denne nedlægning. Under punkt 4 bliver status 

på årsplanen 23-24 og en mundtlig orientering fra Miljøpunt taget til efterretning. 

 

Under punkt 6 tager bestyrelsen årsberetningen for 2023 til efterretning uden nogle 

kritikpunkter. 

 

Miljøpunkt Indre By/Christianshavn har i de sidste mange år -  med sin brede og dybe 

faglige indsigt - været en stor hjælp for mange her i vores kvarter. Både med hensyn til 

udlån af cykler, rådgivning og vejledning på overordnede spørgsmål, hjælp i forbindelse 

med undersøgelser af støj fra nattelivet, og ikke mindst helt konkret lokal hjælp til enkelte 

beboere og andelsforeninger omkring bl.a. facadebeplantning, træfældning og meget 

meget mere. 

  

At et sådant punkt omkring det vigtige miljøarbejde i Indre By/Christianshavn tydeligvis 

forsøges hastet igennem hen over sommerperioden, virker meget mærkeligt. IBLUs 

formandsskab taler ofte - i større kommunale sager - for en høringsmulighed, der giver de 

berørte beboere og institutioner god tid til at sætte sig ind i tingene, og til at komme med 

input. Her dukker punktet om nedlæggelse op på et møde midt i juni, hvor referatet først 

udsendes ca. 3 uger efter, på et tidpunkt hvor mange i Indre By er gået på ferie, og så 

endda med en mulig endelig beslutning allerede den 15. august. 



 

Det undrer os meget, at bestyrelsesmedlemmerne Marietta Bonnet, Hans-Henrik T. 

Ohlsen, Michael Thorup og Kjeld A. Larsen ikke deltog i behandlingen af sagerne 

vedrørende Miljøpunkt pga. inhabilitet. Det er vel netop de fire (hvoraf en er udpeget til 

Miljøpunkts bestyrelse af IBLU selv) der er netop habile og bedst kvalificerede til at 

diskutere Miljøpunkts fremtid. Det virker helt bizart at udelukke den viden, de fire besidder i 

en så vigtig beslutning - som vel at mærke vil berøre rigtig mange københavnere i Indre By 

og på Christianshavn. For os at se er det en misforståelse af, hvad inhabilitet betyder. 

 

Bestyrelsen i Nørre Kvarters Beboerforening vil hermed markere, at vi mener, at det vil 

være en meget stor fejl at nedlægge Miljøpunkt Indre By/Christianshavn og vi håber, at 

IBLUs bestyrelse vil besinde sig, og bevilge Miljøpunkt det sædvanlige 2 års budget. 

 

Med venlig hilsen 

 

Bestyrelsen for Nørre Kvarters Beboerforening 

 

Søren Rud (formand), Ane Storch Jakobsen (kasserer), Morten Vesely, Sally Mountfield,  

Marietta Bonnet, Peter Otto Hansen, Joan Sonne Lykkeaa og Lonnie Eilsø 

 


